
Geachte raad,

Op 27 april jl. heb ik u een formatiebericht gestuurd, dit is het tweede en laatste bericht dat 
ik u stuur. Momenteel is de formatie in afronding en verwacht ik dat rond het weekend het 
akkoord en de wethouderskandidaten gepresenteerd zullen worden. 

De afgelopen twee weken zijn er wederom vijf formatiegesprekken geweest. Hierbij is ook 
met de burgemeester en de secretaris gesproken over de brieven die zij gestuurd hebben 
aan mij als formateur. Deze gesprekken en de eerdere ambtelijke toets hebben geleid tot 
een (nu nog concept) coalitieakkoord. Hieraan wordt momenteel de laatste hand gelegd.

Vorige week maandag en dinsdag heb ik alle niet-formerende partijen gesproken. Ik heb dit 
ervaren als constructieve en verhelderende gesprekken. De brieven die u mij gestuurd heeft 
zijn daar wel benoemd, maar niet uitgebreid behandeld. Ik constateerde in deze gesprekken 
en herhaal dat hier nogmaals, dat het handiger was geweest de thema’s (Duurzaamheid, 
Sociaal Domein, Bouwen en Wonen en Financiën) waar het coalitieakkoord over zal gaan wel 
te benoemen. Dit had verwarring aan uw kant kunnen voorkomen.

Tegelijk hebben we gesproken over de rol van de raad en de door alle fracties gewenste 
samenwerking in de Leusdense raad. U heeft daar een goede traditie in en u heeft uw zorgen 
geuit dat dit mogelijk zou kunnen veranderen. Ik heb ook met u gedeeld dat de formerende 
partijen dezelfde wens hebben en dat ik als formateur een vorm aan het bedenken was die 
dienstbaar zou kunnen zijn aan uw wensen.

Uw input en de ambtelijke reflecties van de griffier en secretaris op mijn denkrichting, 
hebben mij goed geholpen en zijn in het bijgevoegde advies aan u als raad verwerkt. Ik wil u 
daarom graag nogmaals bedanken voor de positief kritische en eerlijke reflecties die u 
gegeven heeft. Uiteraard heb ik ook gesproken met de burgemeester over mijn advies.

U ontvangt van mij nu reeds dit advies, omdat het los staat van het coalitieakkoord. Dit 
advies is op persoonlijke titel van mij aan u als raad. De raad van Leusden in positie brengen, 
dat is ‘wat’ de formerende partijen graag willen, een wens die de andere fracties naar mijn 
waarneming lijken te delen. Mijn advies kan u helpen ‘hoe’ u als raad een proces om dit te 
bereiken kunt inrichten. Het geeft tevens een richting ‘hoe’ u uw rol als hoogste orgaan een 
nieuwe manier kunt invullen en de inwoners op het juiste moment kunt betrekken bij de 
keuzes die u als raad wilt gaan maken. 

Zoals dat hoort met een advies, is de keuze geheel aan u als raad. Ik heb wel de vrijheid 
genomen om met de griffier wat mogelijke datums te benoemen. Dit ligt niet vast, maar 
geeft wellicht wat houvast.

Uiteraard ben ik meer dan bereid toelichting te geven op dit advies. Ik wens u veel wijsheid 
in uw keuzes voor een nog mooier Leusden, Achterveld en Stoutenburg.

Bram van Hemmen
Formateur.
Maasdam, 18 mei 2022


